
Zápis z 231. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  
konaného dne 19. 11.  2013 v Opavě 

 

Přítomni:  Vaněk, Vojtal, Janiš, Kolibová, Franěk, Bernatík, Urbanec, Harasimová, Řihák, 
Fidler, Siostrzonek, Čermák, Žáčková, Rojík, Botlík, Hečko  

Omluveni:  Sedlář, Fogltonová, Ševčík, Kopková 

Neomluveni:  

Hosté:  Kania, Koliba, Tuleja 

 
 
PROGRAM: 
 

1. Legislativní záležitosti 

a. VII. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty  
v Karviné 

b. VII. Změny Organizačního řádu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné 

c. I. Změny Řádu ubytovacích a stravovacích služeb Slezské univerzity v Opavě, 
Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 3 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2013 

3. Různé 
 
 
 
Předseda AS SU RNDr. Vaněk přivítal přítomné hosty a členy senátu. Omluvil pana rektora 
z důvodu jeho pracovní cesty. Seznámil senátory s programem jednání. Všichni senátoři 
s programem souhlasili. Prohlásil senát za usnášeníschopný.  
 

1. Legislativní záležitosti 

a. VII. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty  
v Karviné  

b. VII. Změny Organizačního řádu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 
fakulty v Karviné 

c. I. Změny Řádu ubytovacích a stravovacích služeb Slezské univerzity v Opavě, 
Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné  

Vaněk: Požádal předsedu AS SU OPF Bernatíka o předložení materiálů. 

Bernatík: Jedná se o změny, které proběhly v Řádu ubytovacích a stravovacích služeb. Požádal 
děkana Tuleju o doplnění. 



Tuleja: Důvodem, proč bylo nutné tyto tři materiály změnit je, že jsme ukončili pronájem 
ubytovacího zařízení Kosmos. V tuto chvíli OPF provozuje jediné ubytovací zařízení, a to  je 
kolej Na vyhlídce. Ukončili jsme pronájem proto, že stávající kapacity Na vyhlídce nám stačí a 
náklady spojené s ubytovacím zařízením Kosmos neumožňovaly dobré ekonomické 
hospodaření v tomto zařízení, 30.6. navíc vypršela smlouva o pronájem Kosmosu a podmínky, 
za kterých bylo možné smlouvu prodloužit neodpovídaly našim představám. Jednali jsme 
intenzivně s touto společností, ale dohoda bohužel nebyla možná. Museli jsme reagovat na tuto 
změnu změnou v Řádu ubytovacích a stravovacích služeb i ve Statutu a také v Organizačním 
řádu. Došlo také o rozšíření sekretariátu tajemníka o pracoviště autoprovozu. 

Diskuze: 

Vaněk: Upozornil na drobnou chybu formálního charakteru u změny statutu, čl. 2 poslední 
odstavec, splynulo do jednoho odstavce schválení návrhu a schválení změn. Pouze chybí jeden 
enter.  

Bernatík: Potvrdil chybu. Bude opraveno. 

Janiš: body 26 – 30, podmínky, za kterých zaniká nárok na ubytování – ubytování zaniká od 
prvního dne následujícího měsíce. Když studentovi ukončíme studium k 2.5., může bydlet na 
kolejích do 31. 5.? V odst. 1 bod c)  a bod d). Pak je zde ještě odst. 5, že student, jemuž bylo 
v souladu s tímto článkem ubytování zrušeno, je povinen se do dvou dnů z kolejí vystěhovat. 
Chápu, pokud přeruší např. ze zdravotních důvodů, tak do dvou dnů nemůže opustit koleje,  
ale pokud něco poruší – do dvou dnů se musí vystěhovat, ale smlouva platí do konce měsíce? 

Bernatík: Podle prvního odstavce nárok na ubytování zaniká. Dotaz chápu, že problém nastává 
pokud je student vyloučen. Podle bodu 2 může děkan zrušit ubytování, aniž ho vyloučí ze studia. 
Takže pokud porušuje kolejní řád, může děkan ukončit ubytování, ale nemusí ukončit studium. 

Botlík: Standartně se smlouvy ukončují ke konci měsíce, ale děkan má pravomoc děkana  
a může rozhodnout do dvou dnů. 

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VII. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě, 
Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

15     0    0 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VII. Změny Organizačního řádu Slezské 
univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

15     0    0 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje I. Změny Řádu ubytovacích a stravovacích 
služeb Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

15     0    0 



 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 3 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro 
rok 2013 

 
Vaněk: Požádal prorektora Kolibu o předložení materiálu. 
 
Koliba: Požádal o komentář pana kvestora. 
 
Kania: Dodatek č. 3 neřeší nic zásadního, ale jsou to standartní věci, kdy dostáv áme 
v určitých termínech určité příspěvky až už na stipedndia doktorandů , či ubytovací 
stipendia, dofinancování oblasti fondu vzdělávací politiky , U3V a příspěvek na tělesně 
postižené či handicapované studenty. Řada věcí je beze změn a dále jsou to dotace na 
operační programy, které jsou podle monitorovacích zpráv postupně uvolnovány. 
 
Využiji okamžiku a požádal senátor předběžný souhlas co s prostředky, které se 
rozepisují každý rok podle možností, víte že jsou to symbolické peníze, dáváme návrh aby 
nebyly rozpouštěny mezi součásti ale byly převedeny do fondu rozvoje a podle směrnice 
která upravuje rozdělení těchto peněz, aby se součásti dle této směrnice mohly požádat. 
Tyto peníze ke konci roku ještě přijdou, jedná se o úpravu rozpočtu. 
 
Diskuze: 
Urbanec – stipendia doktorandů – všechny jsou po rozpisu dány na rektorát. 
 
Kania – my je samozřejmě rozepisujeme podle doktorandů přímo. Je to standartní postup 
a na starost to má studijní oddělení. 
 
Siostrzonek – víme o jaký objem se jedná, kter é přijdou. 
Kania – v lonském roce to bylo 1,9 milionu a kolem této výe se prostředky pohybují každý 
rok. 
 
Siostrzonek – přikláním se k názoru pana kvestora, převést je na příští rok, jako loni. 
 
Hečko – pokud by se to udělal oa převedlo na rektorát, jak se součásti o to mohou 
ucházet. ? 
 
Kania – je to směrnice 8/2013, kde je vypsáno 8 oblastí, kNa které de je možné požadovat 
finanční prostředky.  Není to omezeno pouze prostředky na odměny jsou omezeny 100 
tis. Na osobu.  Opravdu je to dle směrnice – jsou tam věci na poporu doktorských 
studijních programů. 
 
Hečko – takže to rozdělení je podle toho, kdo si požádá, může dostat. 
 
Kania – je to posuzováno radou rozvoje, která je tvořena zástupci součástí a konečné 
slovo má pan rektor. 
 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 3 k rozpisu příspěvku a dotace 
součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2013 



Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

16     0    0 

 

3. Různé 

Kania – naplnil požadavek který byl na předchozích dvou AS vznesen a předložil údaje 
týkajících se průměrných výdělků dle kategorií, jak požadoval Ing. Botlík. 

 

Vaněk – byla ustavena ústř. Volební komise, která vydala všechny mateiály, na základě 
toho fakulty ustanovili ústřední volební komise. Současný stav je takový že na OPF jsou 
známi kandidáti do AS SU. Pouze do studentské komory jsou na tři místa v senátu pouze 
dva kandidáti. O dalším ostupu by měla rozhodnout ÚVK. Napadají mne dva postupy – 
první že proběhnou volby s omezeným počtem kandidátů a po jejím skončení se vypíšou 
doplnující volby druhý způsob je že se zruší volby v příslušné komože a vypíší se nové. 
Ale je na volební komis, kteroý z těchto postupů zvolí. Na opf je 7 kandidátů do zam. 
Komory 2 do stud. Komory, na FPf je do zam. Komory 5 kandidátů, do studentské komory 
je tolik kandidátů kolik je míst. Za mÚ je jeden kandidát. A na FVP nejsou zatím kandidáti 
známi. Požádal o zveřejnění dílčích volebních komisí. Další problém je že dlouhodobě je 
nemocná kolegyně hana heiderová, nepodařilo se spojit s kolegou sedláčkem. Já bych 
navrhoval zvolit do ústřední volební komise předsedu dílčí volební komise. Navrhuji aby 
do ÚVK byl dovolen tento člověk Ing. Igor Hendrych a plnil tuto funkci. 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát schvaluje za člena ústřední volební komise Ing. Igora hendrycha. 

Pro 16 

Proti 0 

 

Janiš – požádal doplnit kolik lidí má jakou průměrnou mzdu do tabulky. 

Harasimová – 06/13 mi skončila platnost ID karty zaměstnance. Požádala jsem o obnovu, 
ale přišla mi odpověd, že dostanu studentskou, protože jsem studentem doktorského 
studia. Ale já nechci studentský ale zaměstnanecký průkaz. 

Vaněk – je pravdou, že student musí mít studentský průkaz. 

Kania – studentský průkaz je ze zákona. Zaměstnanecký průkaz je jenom vnitrouniverzitní 
záležitost neporušujeme zákon. Takže nemůžete se zbavovat práv a povinností, musíte 
mít studentský průkaz. Co se týče zaměstnaneckých já to plně chájá to přenesu na pana 
pu a nechápu roč zaměstnanci nedostanou tak průkaz. Ale teď to přešlo na CIT a tady by 
měli okamžitě vydávat tento průkaz. Takže jednoznačně požadavek na CIT, aby bylo 
vydáno. 

Botlík – nikde není ve směrnici zakotveno, že nemůžu mít dva průkazy. 

Kania – přeneseme pod příslušného prorektora, který má CIT na starosti. 

Tuleja – na studentský průkaz mám pocit lze nahrát práva zaměstnance a myslím si, že je 
to jednodušší řešení. Ale to je můj názor. 



Kania – já to přenesu na prorektora a podáme zprávu. 

 

Vojtal – dovolím si dotaz na vedení – od ledna berou zpět slavnostní sál minorit  s tím, že 
ho uzavřou. Není to jenom fakultní věc, ale celouniverzitní, jak to o budeme řešit. 

 

Kani – samozřejmě to vnímáme a už 14 dní vedeme jednání se zástupci města, protože 
máme uzavřenu smlouvu o minoritu, tato smlouva bude vypvězenaarma. A budo zahájena 
jednání s představiteli církve. Církevní hodnostřáti se zatím vyjádřili že chtějí. Zřejmě nám 
budou nabídnuty prostory sv. václava. Nebo budeme muset využít prostory vlastní např. 
na hauerove či na hradecké. Víme o tom a hledáme náhradní prostory.  

Botlík – jiné budovy třeba nehrozí např. že by jiné budovy chtěli vrátit církvi?  

 

Kania b14 bylo finanční ředit– masarykova rovněž nepředpokládám to byl státní objekt, 
arma patřila vojsku. A B13 a B14 bylo finanční ředitelství a hradecká byla průmyslová 
zona. 

Ýzkum 

 

Franěk – v souvislosti s touto tabulkou. Jaké jsou výhledy zvyšování či snižování pro 
přístí rok. 

Kania – co se týče celkových fin. Prosř pro resort vysokého školství mělo by odpovídat 
letošní výši. Záleží ale na kritériích podle ktercých budou prostředky rozepisovány. 
Rozhovor se stále vedou, zatím probhělo první kolečko v reprekomisi, ale tam skutečně 
může sehrát roli i to jak jsme dopadli i v kvalitativních ukazatelích ve vazbě na ostatní 
univerzity. Ale to se neodvažuji říct. 

 

Koliba – byl udělán propočet jak by se ta změna kvalitativního ukazatele promítla. Tak 
pouze školy typu VUT brno, masarykova univerzita apod. jsou školy které bybyly na tom 
výrazně lépě, ostatní školy by byly na  je stejntom hůře. 

Urbanec – k té tabulce – u profesorů, odborných asistentů je stejně jako dělníků, 
zaměstnanců .  

Kania – ano je to jedna ku jedné. Já bych přál akademickým pracovníkům aby věděřili, jak 
se změnila administrativa za poslední roky. Ta administrativa tak narostla a to před sebou 
máme další nápor, kdy budeme muset každý měsíc vykazovat, kam jsme jakou korunu 
dali.  

Janiš – nešly by některé administrativní postupy zjednodušit? Např. přidělení ISBN, že by 
si to fakulty dělali samy. 

Koliba – připouštím, že ten podpis prorektora je do jisté míry formální, ale organizace 
jako taková nese určitou odpovědnost za publikci ,která nese ISBN. V minulosti některé 
tyto dokumenty nebyly v pořádku. A pokud tam nebde ten podpis jednotlivých 
nadřízených, ti dávají garanci o tom, že tato publikace je z hlediska SU v pořádku. 
Nejhorší je to u vědeckých publikací ,k dy se vyžadují ještě dva recenzní posudky. Ale 
pokud něco vychází pod hlavičkou SU, je to těmi podpisy garantováno. 



 
 
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 17. 12. 2013 ve 13.00 hodin v Opavě. 
 
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 19. 11. 2013 
Za správnost: RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 

 
 
 

 

U S N E S E N Í 
 

z 231. zasedání AS SU konaného dne 19. 11. 2013  



 

 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VII. Změny Statutu Slezské univerzity 
v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VII. Změny Organizačního řádu Slezské 
univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

3. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje I. Změny Řádu ubytovacích  
a stravovacích služeb Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty  
v Karviné 

4. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 3 k rozpisu příspěvku a 
dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2013 

 

 

 

 

 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. 
         předseda AS SU 


